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Интервю с г-н  Хосе Мануел Гарсия Коянтес – председател на CNUE: 

 
 
1. Г-н Коянтес, бихте ли представили 
себе си в личен и професионален ас-
пект? 
 
Роден съм в Мадрид на 1 януари 1954г. 
и съм нотариус от 1979г. 
Аз съм доктор по право 
от Университета Ком-
плутенсе в Мадрид, в 
който университет съм 
бил доцент по Търговско 
право. В момента съм 
нотариус в Мадрид. 
Също така съм съветник 
към Международния 
съюз на латинския нота-
риат, бил съм председа-
тел на Комисията по ев-
ропейски въпроси на 
този съюз и от де-
кември 2012г. до де-
кември 2016г., Предсе-
дател на Генералния 
съвет на нотариусите 
на Испания. 
 
 
2. Бихте ли ни запознали съвсем 
накратко с испанския нотариат и тради-
циите, които имате осъществявайки но-
тариална компетентност? 
 

Нотариусите в Испания се ползват с 
много широки правомощия, особено по 
въпроси от                            наследственото 
право (завещания, приемания на 
наследство, делба между наследници),   

семейното право 
(брачни договори, 
сключване на брак, раз-
вод по взаимно съгласие 
за двойки, които нямат 
малолетни деца), дого-
ворно право (всички пре-
хвърляния на недви-
жимо имущество се пра-
вят пред нотариус, дого-
вори за банкови кре-
дити, учредяване на ипо-
теки) и дружествено 
право (учредяване на 
всички видове друже-
ства и всички важни ак-
тове за дружественото 
право се реализират 
пред нотариус). 
 

3. Вашият испански колега, г-н Хосе 
Маркеньо де Яно, на общото събрание 
на UINL изказа думи, които поддържам и 
които ми направиха впечатление, „Нота-
риусът трябва да е близко до отделния 
човек, трябва да общува с хората, а не 
само с институциите“, считате ли, че на 



 
 

Нотариален бюлетин 2017 2 

 
 

НОТАРИАЛЕН ГЛОБУС             
2 

гражданина, който влиза в нотариалната 
кантора трябва да се гледа не като на 
потребител, както гледат търговците, а 
като на човешко същество, представля-
ващо една безкрайна вселена? 
 
В действителност е така. И това е едно 
от най-важните постижения що се отнася 
до функциите, които осъществяваме. 
Нашата мисия е да се грижим и да да-
ваме юридическо изражение на голе-
мите и малки проекти в живота на хо-
рата, защото именно човешкият живот е 
това, с което се сблъскваме всеки ден. 
Нашите клиенти ни доверяват техните 
проблеми и житейски проекти. И ние сме 
тези, които трябва да ги съветват, по 
какъв начин най-добре да постигнат жи-
тейските си цели. Нашите кантори, не са 
търговски офиси, а са правни кантори, 
където хората имат право да бъдат об-
служени достойно и с уважение, тъй като 
ни поверяват най-важните си дела. 
Именно затова, е много важно да 
обръщаме специално внимание на стра-
ните намиращи се в неравностойно по-
ложение при сключване на договори, на 
тези които се нуждаят от специална за-
щита. 
 
 
 
4. В качеството Ви на председател 
на CNUE какви непосредствени и по-да-
лечни задачи си поставяте? 
 
Преди всичко, искам да продължа с 
всички големи проекти, започнати от 
предшествениците ми, включени в про-
грама „2020“ на нотариата на Европей-
ския съюз, които представляват ангажи-
мент на нотариусите към всички граж-
дани на Съюза и които се фокусират 
върху една цел: Да се предостави на 

всеки гражданин на ЕС, еднаква защита 
и същата услуга, която би получил от но-
тариус в собствената си страна. По-кон-
кретно мисля, че е от съществено значе-
ние да се продължи с програмите за обу-
чение свързани с правото на Общността, 
които са били осъществявани досега, 
особено тези посветени на Регламент 
650 за наследяването. Мисля, че е от 
съществено значение да се организират 
обучения свързани с новоприетите ре-
гламенти за имуществените режими 
между съпрузи и регистрирани партнь-
орства, които ще влязат в сила в нача-
лото на 2019 г. Също така, трябва да 
бъдем подготвени да обхванем проучва-
нията относно дигитализирането на дру-
жественото право, които скоро ще бъдат 
представени от Европейската комисия. 
Също така, искам да отделя голямо вни-
мание на измененията в четвъртата ди-
ректива по въпросите за „прането на 
пари“, тъй като тя може да послужи 
много затова, да бъде показано на ин-
ституциите на Европейския съюз, колко 
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значима е ролята на нотариуса в предот-
вратяването и борбата с прането на 
пари. Но най-вече бих искал да насърча 
комуникацията между нотариусите в Ев-
ропа,  това да се познават и да се чув-
стват част от една голяма европейската 
юридическа общност. Именно заради 
това решихме да организираме голям 
конгрес (четвърти) на нотариусите от Ев-
ропейския съюз в красивия испански 
град Сантияго де Компостела в периода 
5 - 7 октомври 2017 г. Това ще бъде го-
лям празник за нотариусите в Европа. 
Присъствието си вече са потвърдили 
важни фигури от Съюза. 
 
5. Какво е Вашето мнение за инфор-
мационните системи, подменят ли те 
функцията на нотариуса? 
 
Благодарение на любезността на бъл-
гарските ми колеги, познавам системата 
„Единство“ създадена от Нотариалната 
камара на България. И трябва да кажа, 
че бях много впечатлен . Това е една 
добра система, която служи за допъл-
ване и повишаване на ефективността на 
нотариалната функция. Възможността, 
която предлага да се провери валидно-
стта и автентичността на пълномощните 
е изключително полезна. Това е чудесен 
пример, за това как новите технологии 
служат в полза на нотариусите. Също 
така мисля, че тя е замислена в съответ-
ствие с всички гаранции за сигурността и 
неприкосновеността на личния живот. 
Изграждането на такава система като 
„Единство“ предполага усилия, техноло-
гично развитие и големи инвестиции. 
Създаването на база данни за нотари-
ални документи, даваща максимални га-
ранции, разбира се, е една от линиите на 
развитие на нотариусите  в бъдеще. 
 

 
6. Познавате ли някои от българ-
ските нотариуси? Бихме ли могли да ор-
ганизираме съвместен испано-българ-
ски семинар по интересни теми и поради 
факта, че в Испания има голяма диас-
пора български граждани? 
 
Разбира се, че познавам много нотари-
уси от България. Да не забравяме, че 
България е член на Международния 
съюз на латинския нотариат и на Съвета 
на нотариусите на Европейския съюз от-
давна и българските нотариуси редовно 
участват във всички заседания. Два 
пъти съм бил в София и отбелязвам го-
лям напредък в развитието на страната. 
Идеята за организиране на съвместен 
испано-български семинар ми се струва 
чудесна. В момента голям брой българ-
ски граждани пребивават в Испания и ще 
бъде много полезно, с оглед това да 
бъдат обслужвани по-добре, нотари-
усите в България да познават испан-
ското законодателство и нотариусите в 
Испания - българското. От наша страна, 
ние сме готови да започнем веднага под-
готовка за организиране на подобен се-
минар. 
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7. Какво ще пожелаете на българ-
ските нотариуси? 
 
Искам да кажа, че важността на един но-
тариат се гради ежедневно за нотариуса, 
със спокойствие на работния процес в 
канторите и със справедливо и ефек-
тивно обслужване на клиентите. Бих ис-
кал да им кажа винаги да имат амбици-
ята да бъдат най-добрите в обслужва-
нето на своите граждани и да доприна-
сят всеки ден за реализиране принци-
пите на правовата държава. Искам да 

кажа, че нотариалната функция е 
„съкровище“, което те трябва да обичат 
и което следва да пазят. 
И накрая, бих искал да им кажа, да са ви-
наги отворени към света и към новия 
опит. И затова, искам да ги поканя 
сърдечно да участват в нотариалния Ев-
ропейски конгрес в Сантяго де Компо-
стела. За мен ще бъде голяма чест да 
посрещна в Испания една голяма деле-
гация от български нотариуси. 
 

Интервюто взе нот. Димитър Танев 
 
 
 
 


